
P r o t o k ó ł   Nr XLIII/2006 
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 28 kwietnia 2006 r. 
 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ trzynastu radnych Rady Gminy               -  Spóźniony: Z. Wandachowicz - 10²° 
                                                                         nieobecni:: S. Maśliński, J. Bejnarowicz 
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Zastępca Wójta                                        -   Tadeusz Bejnarowicz 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowska 
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska 
    Dyrektor ZGK                                          -  Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.             – Elżbieta Fryckowska 
    Dyrektor Zespołu Szkół                           - Sławomir Miluski 
    Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                   - Iwona Warkocza 
    Kierownik OPS                                        - K. Szustak                   
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

      2.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych.   
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między Sesjami, w tym sprawozdanie z 
wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy w 2005 roku 
4. Interpelacje radnych. 
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady  między sesjami: 

a/ Rewizyjnej, 
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.  

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 2005 rok, 
b/ udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 
c/ zatwierdzenia sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej  
za 2005 r. 
d/ zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2006 rok.       

      8.   Odpowiedzi Wójta Gminy na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
 
 
 
 
 

 



Przebieg sesji: 
 
Ad.1 
 
a/ Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała Radnych i gości przybyłych 
na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. 
Otwarcia dokonała o godz.1015 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
              
b/ Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku 
obrad. 
Nie wniesiono uwag do porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad. 
 W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (11 za). 
/ przy głosowaniu nieobecny Z. Botwinionek/ 
 
c/ Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania protokół 
został przyjęty jednogłośnie (11 za,).           
 
Ad 2 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Zastępcę Krzysztofa Olech o 
zapoznanie Radnych ze złożonymi interpelacjami na poprzedniej sesji oraz odpowiedziami 
jakie otrzymali Radni. 
Zastępca Przewodniczącej  zapoznał Radnych z interpelacjami i odpowiedziami. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy Radni są usatysfakcjonowani z 
otrzymanych odpowiedzi. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem, czy na pisma z Urzędu kierowane do Zarządów Dróg 
Powiatowych i Wojewódzkich w sprawie składanych interpelacji na sesjach wpływają 
odpowiedzi. 
Wójt poinformował, że na niektóre otrzymuje odpowiedzi, nie zawsze w terminie. 
Poinformował także, że odbył rozmowę telefoniczną a z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Powiatowych Panem Koziełem. Umówiliśmy się na spotkanie. Trudno przewidzieć jaki 
będzie efekt tych rozmów, chcemy ustalić konkretnie jakie zadania będą realizowane na 
terenie naszej gminy w najbliższym czasie. 
Radna I. Tkaczyszyn stwierdziła, że metody stosowane przez ZDP są niedopuszczalne. 
Uważa, że nie powinno się przygotowywać dziur do łatania a później przez długi okres nic z 
tym nie robić. Taka sytuacja jest w Gogolewie, wyczyszczono dziury i pozostawiono na 
drodze. Teraz stanowią one większe zagrożenie dla uczestników ruchu niż przedtem. 
Zastępca Wójta poinformował, że jeszcze nie jest pora na łatanie dziur. ZDP interwencyjnie 
łata największe a z pozostałe zostaną załatana w terminie późniejszym. Ponadto 
poinformował, że Zarząd Dróg Powiatowych będzie rozmawiał ze Starostą w sprawie 
środków i realizacji zadań na drogach. Ma być ustalony nowy harmonogram zadań. 
Radna E. Kuklińska stwierdziła, że nie było odpowiedzi na wniosek U. Rączka w sprawie 
remontu drogi z Motarzyna do Gałąźni. 
Radni nie wnieśli więcej uwag. 
 

 



Ad 3 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Wójta o złożenie sprawozdania  
z działalności miedzy sesjami. 
Wójt  przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Ponadto Wójt poinformował że: 

- gmina otrzymała nominację do „Srebrnego Niedźwiedzia” w kategorii gmin 
wiejskich. W ogólnej klasyfikacji gmina zajęła 2 miejsce za gminą Słupsk. 

- odbyło się spotkanie z Dyrektorem Hiszpańskiej Firmy zainteresowanej ustawieniem 
elektrowni wiatrowych na terenie gminy. Ustalono, że firma ustawi dwa maszty 80 m 
na 120 dni i po tym okresie zapadną decyzje odnośnie powstania lub nie ferm 
wiatrowych.   

- trwają rozmowy w sprawie przyłączenia do sieci gazowej miejscowości Dębnica 
Kaszubska. W 2006 roku ma być doprowadzona linia główna, a w 2007 r. będą trwały 
prace rozprowadzeniowe instalacji. Po 10 maja odbędą się konsultacje w tej sprawie z 
mieszkańcami. 

- od 11 do 13 maja odbędzie się w sali gimnastycznej Zespołu Szkół Halowy Turniej 
Koszykówki Dziewcząt. 

- 06 maja  odbędą się Gminne obchody Dnia Strażaka w Budowie. 
- 20 maja odbędzie się Święto Młodości na stadionie w Dębnicy Kaszubskiej.  

Poprosił Panią Sekretarz Gminy o przedstawienie sprawozdania z wykonania uchwał 
podjętych przez Radę Gminy w 2005 r. 
Sekretarz Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał załącznik Nr 2 i 3 do 
protokołu.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem w sprawie postępu prac przy 
rozwiązaniu tematu dotyczącego kanalizacji gminy. Na sesjach w lutym i marcu była mowa, 
że w kwietniu przedstawi Pan szczegółowe informacje. 
Wójt poinformował, że w przyszłym tygodniu będzie gotowa specyfikacja na wykonanie 
dokumentacji technicznej dla zlewni Motarzyno. Następnie zostanie ogłoszony przetarg 
zgodnie z przepisami o zamówieniach publicznych na wykonanie dokumentacji technicznej. 
Poinformował, że jest problem z zabezpieczeniem finansowym tego zadania. Obiecał, że na 
następne posiedzenie Rady przedstawi wnioski zabezpieczające realizację tego zadania bez 
dodatkowych obciążeń budżetu. Uważa, że w przyszłym roku będzie można wejść w 
realizację tego zadania. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z prośbą o nie sprzedawanie działki Nr 76 w Gogolewie. Na 
tej działce jest zlokalizowana jest droga. Tam jest konflikt sąsiedzki. Mieszkają starsi ludzie i 
sąsiedzi utrudniają im życie. Prosi o interwencję w tej sprawie. 
Wójt obiecał, że po świętach 1 i 3 maja temat zostanie zbadany przez Zastępcę. 
Radna U. Rączka w nawiązaniu do informacji Wójta o spotkaniu z Radnym Sejmiku 
Wojewódzkiego Panem Mieczysławem Meier w sprawie niszczenia dróg leśnych przez 
pojazdy wywożące drewno z lasu poinformowała, że chce uczestniczyć w tych rozmowach, 
gdyż przewoźnicy w roku bieżącym dokonali dużych zniszczeń na tych drogach. Uważa, że 
Lasy Państwowe i przewoźnicy winni ponosić koszty utrzymania nie tylko tych dróg. 
Wójt poinformował, że była to rozmowa wstępna, będą jeszcze prowadzone w tej sprawie 
rozmowy z Nadleśniczymi. 
     Radny M. Adamowicz prosi o przybliżenie tematu utylizacji azbestu. 
Zastępca Wójta poinformował, że Pan Mieczysław Meier był z wizytą roboczą i jako członek 
Komisji Ochrony Środowiska chce doprowadzić do spotkania samorządowców z 
przedstawicielami lasów w sprawie zajęcia wspólnego stanowiska odnośnie niszczenia dróg 

 



gminnych gruntowych przez pojazdy wywożące drewno i partycypacji w kosztach ich 
utrzymania. Zasygnalizował, że w latach 2007 – 2013 mają się pojawić szanse na pozyskanie 
środków na utylizację azbestu zwłaszcza dla środowisk popegerowskich.  Jednak 
poinformował, że na obecnym etapie jeszcze trudno coś powiedzieć, gdyż jest to sygnalizacja 
tematu. O szczegółach nie można nic mówić gdyż jest za wcześnie,    
Radny M. Adamowicz zwrócił uwagę, że cały czas Radnym mówi się o konieczności pisania 
programów. Zwrócił się z pytaniem kto obecnie w Urzędzie będzie je pisał, gdyż w krótkim 
okresie czasu odchodzi już drugi pracownik z tego działu. Stwierdził, że musi być to dobry 
pracownik, skoro znalazł bez problemu inną pracę. Uważa, że należy takich pracowników 
przetrzymywać, by nie odchodzili. Stwierdził, że Pani Łomża, która jest docenianym 
pracownikiem w województwie gdyż pisze dobre programy także nie powinna odejść. 
Wójt poinformował, że kadrami zarządza Wójt. Cieszy się, że Urząd jest kuźnią dobrej kadry. 
Zauważył, że w Urzędzie jest siatka płac taka jaka jest. Nie będzie w tej sprawie 
polemizował. Stwierdził, że nie widzi zagrożenia w tym przypadku. Obecnie został ogłoszony 
konkurs na to stanowisko. Obecnie są pisane małe programy i nie będzie problemów z ich 
pisaniem. Duże programy będą realizowane w latach 2007 – 2008 więc do tego czasu 
nowozatrudniony pracownik powinien poznać zagadnienie.  
Radny P. Paczesny poprosił o przybliżenie tematu gazyfikacji miejscowości Dębnica 
Kaszubska z uwzględnieniem: roli samorządu w tej inwestycji oraz umowy – czy zawiera 
zapisy zobowiązujące inwestora do doprowadzenia mienia komunalnego do stanu przed 
rozpoczęciem inwestycji . 
Wójt poinformował, że ta inwestycja jest jego osobista inicjatywą. Jest duże zainteresowanie 
społeczeństwa i podmiotów gospodarczych. Dla inwestora jest to biznes, będzie sprzedawać 
gotowy produkt. Inwestor będzie budował zgodnie z planem, będzie musiał doprowadzić 
mienie do stanu pierwotnego tj. do takiego jaki był przed rozpoczęciem inwestycji.  W 
pierwszym etapie gaz zostanie podłączony do Garbarni, następnie osiedle Zajęcza z uwagi na 
planowane prace na ciągach pieszo – jezdnych, a na końcu centrum. Do końca maja chcemy 
przygotować dokumentację dla Pomorskiej Spółki Gazowniczej, gdyż inwestor chce zlecić 
opracowanie dokumentacji technicznej. Szczegóły inwestycji wyjaśnia przedstawiciele 
Spółki. Inwestycja – główny rurociąg / do granic posesji/ będzie finansowany ze środków 
inwestora a doprowadzenie  na koszt właściciela. W tej sprawie zostanie zwołane zebranie, 
które odbędzie się w Zespole Szkół. Gmina będzie trzymać rękę na pulsie. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem, czy już gdzieś jest przyjęty taki system. 
Wójt poinformował, ze gazociąg będzie przedłużeniem gazociągu, który będzie ciągnięty ze 
Słupska do Głobina. Nie będzie to magazynowanie w zbiornikach tak jak wcześniej było 
planowane. Gmina do tej inwestycji nic nie dokłada. Ponadto poinformował, że „ORLEN” 
zamyka stację paliw – nie ma woli przedłużenia umowy. Miała być nowa stacja na nowym 
osiedlu. Widzi potrzebę stacji CPN z zajazdem. Jest miejsce na taką lokalizacje. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, czy już coś wiadomo odnośnie programów do  
II tury  Odnowy Wsi. 
Wójt poinformował, że nie. 
Radny M. Adamowicz zauważył, że dobrze się stało, że firma, która chciała przeprowadzać 
gazyfikacje za pomocą zbiorników wycofała się. Odnośnie przyłączenia Dębnicy Kaszubskiej 
do gazociągu słupskiego stwierdził, ze starania Wójta są prawidłowe i jest to duży plus dla 
Gminy. 
Zastępca Wójt wyjaśnił, że pierwszy inwestor przekonywał, ze gaz płynny będzie tańszy niż 
miejski, ale inwestycja wymaga potężnych nakładów finansowych. 
Radny Z. Wandachowicz stwierdził, że nie zamontował by pieców gazowych w swojej 
piekarni, gdyż obawiałby się spadków ciśnienia. 

 



Radny P. Paczesny w nawiązaniu do tematu remontu dróg gminnych przez Nadleśnictwa 
stwierdził, że nie wie jak Radny Wojewódzki ruszy ten temat. Lasy remontują drogi leśne, 
płacą podatek leśny, dróg nie psują leśnicy tylko przewoźnicy. Patrząc tymi kryteriami Lasy 
winny partycypować nie tylko w naprawie dróg gminnych ale także dróg powiatowych i 
wojewódzkich, bo przewoźnicy z nich także korzystają. 
Wójt stwierdził, ze Radny Wojewódzki chyba wie co mówi. 
Zastępca Wójta zauważył, że lasy korzystają na remonty dróg leśnych z Funduszy Ochrony 
Środowiska i uważa, że część tych środków mogą przekazać na cele remontu dróg gminnych. 
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z pytaniem, czy Gmina skorzysta na inwestycji jaką jest 
gazyfikacja. 
Zastępca Wójta poinformował, że będzie opłata za zajęcie pasa drogowego. 
Radca Prawny wyjaśniła, że będzie opłata roczna ciągła za zajęcie pasa drogowego. Inna w 
okresie trwania prac i po ich zakończeniu. 
    
Ad 4 
 
Radny K. Olech prosi o uporządkowanie stadionu w Dębnicy Kaszubskiej przed „Świętem 
Młodości”, które ma być organizowane na jego płycie. Uważa, że ten stadion nie przynosi 
chluby Dębnicy. Są pisane programy, które nie zyskują poparcia. Uważa, że powinniśmy 
sami cos zrobić własnym sumptem, gdyż wszyscy śmieją się z budynku szatni, który straszy. 
Uważa, ze należy go rozebrać i postawić nawet z cegły rozbiórkowej obiekt murowany. 
Uważa, że realizacja programu na stworzenie tam Centrum Rozwoju Kultury nie dojdzie do 
skutku. Obecnie należy wykonań wszelkie prace porządkowe na tym stadionie ( naprawić 
ławki, usunąć wykopane krawężniki, poprawić estetykę stadionu). 
 
Ad 5 
 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem, czy wiadomo coś o złagodzeniu przepisów 
dotyczących zakazu wypuszczania drobiu w związku z „ptasią grypą”, gdyż ludzie nie wiedzą 
co robić. Wprowadzono zakaz i od dłuższego czasu jest w tej sprawie cisza. Prosi także, by 
zwrócić się do Komendanta Policji w Dębnicy Kaszubskiej o częstsze patrole funkcjonariuszy 
w godzinach wieczornych na tym terenie, gdyż bardzo często młodzież spotyka się na 
przystanku PKS, gdzie spożywa alkohol. Kobiety boją się wychodzić z domów. Młodzież 
często pije pod sklepem. Przyjeżdżają liderzy narkotyków – zgłaszano już ten fakt na Policję i 
brak reakcji. 
Radny Z. Botwinionek przypomniał, że w sierpniu 2004 roku Wójt obiecał, że podłączy prąd 
do szatni w Podolu Małym. Mija już dwa lata i prądu nie ma. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że na jej ręce wpłynęło pismo Pani 
Pauliny Korwin – Piotrowskiej, która w imieniu mieszkańców ulicy Młyńskiej zwraca się o 
remont ulicy Młyńskiej / załącznik Nr 4 do protokołu/. Zapoznała Radnych z jego treścią. 
Radny K. Olech poinformował, że ta Pani także z nim rozmawiała, i że w tej sprawie składał 
interpelację na sesji w  dniu 28 marca i z treścią odpowiedzi na tę interpelację zapoznał 
Radnych podczas pkt. 2 dzisiejszej sesji.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska prosi także o informację w sprawie realizacji jej 
interpelacji z grudnia ubiegłego roku dotyczącej poprawy drogi zjazdowej od drogi 210  do 
osiedla mieszkaniowego w Budowie. 
Radna U. Frankowska zwróciła się o wyjaśnienie, czy w sprawie remontu dróg na tzw. 
„Osiedlu Zajęcza” w 2006 roku nie ma żadnych szans. Z tego co dzisiaj usłyszała w pierwszej 
kolejności ma być założony gazociąg, a dopiero później poprawa ciągów pieszo – jezdnych. 

 



Wójt wyjaśnił, ze wszyscy wiemy jakie są dochody Gminy.  Chciał, by na drogi było więcej. 
Nie jest samobójcą. Za te 130 tys. , które są zaplanowane w budżecie za wiele się nie zwojuje. 
Zadania bieżące pochłoną te środki. Przez cały czas myśli ze Skarbnikiem skąd wziąć by 
dołożyć na zadania w zakresie drogownictwa.  Temat „osiedla Zajecza” wygląda tak jak 
wygląda. W przyszłym tygodniu będzie opracowana dokumentacja na wykonanie ciągów 
pieszo-jezdnych. Za dwa miesiące z przyczyn niezależnych od nas będzie dopiero 
dokumentacja techniczna na przebudowę mostu na ulicy Krótkiej. Jak będziemy mieli 
dokumentację będziemy pisać wnioski aplikacyjne, mimo, ze nie wiemy skąd zapewnimy 
środki na udział własny.  Poinformował także, że złożenie wniosku nie daje gwarancji, ze 
otrzymamy zewnętrzne środki, gdyż jest duże zapotrzebowanie na środki w tym zakresie. 
Wygrać z konkurencją jest bardzo trudno, gdyż wszyscy nauczyli się już pisać programy, 
należy także wydeptać wiele ścieżek, by przejść przez oceny pozytywnie. Uważa, że przyszła 
Rada będzie musiała znaleźć środki na poprawę ciągów pieszo-jezdnych nie tylko w Dębnicy 
Kaszubskiej ale na terenie całej gminy oraz na dokończenie prac przy kanalizacji. Nasze 
problemy wiążą się z terminową, zgodną z harmonogramem spłatą długów za kompleks 
gimnazjalny. Uważa, ze należy wykonać inwentaryzację dróg i opracować harmonogram 
realizacji prac w tym zakresie. Jak już wspominał, będzie opracowywana strategia rozwoju 
gminy i tam te zadania winny znaleźć odzwierciedlenie. Zgłosiło się wiele firm, które chcą ja 
opracować, niedługo nastąpi rozstrzygnięcie kto wykona te strategię. Prace przy strategii będą 
konsultowane ze społeczeństwem gminy. Jak powstanie strategia to będzie chronologia i 
będzie wiadomo w jakiej kolejności realizować zadania. 
Przewodnicząca Rady prosi o rozważenie mozliwosci położenia chodnika na ulicy Młyńskiej, 
by można było swobodnie poruszać się tą ulicą. 
Wójt wyjaśnił, ze jest tam bardzo wąsko i ułożenie chodnika nie wchodzi w rachubę. 
Radna U. Rączka w imieniu Pana Pałubickiego z Kotowa prosi o dowiezienie 2 przyczep 
szlaki jub żużlu na drogę prowadzącą do jego posiadłości, a będącą drogą gminną. Materiał 
posłuży do utwardzenia i wyrównania drogi. Pan Pałubicki zadeklarował, że sam przywiezie i 
rozplanuje.  
Zastępca Wójta poinformował, że temat jest znany w Urzędzie, i że rozmawiał z Panem 
Pałubickim i ustalono, ze jak będzie szlaka lub żużel to go powiadomi. Obecnie są duże 
kłopoty z pozyskaniem tego surowca. Nadleśnictwa masowo wykupują na remonty dróg 
leśnych. 
Radna U Rączka prosi także o informacje dotyczące przejęcia gruntów na których 
zlokalizowane jest boisko sportowe i przystanek PKS od dzierżawcy w Kotowie  
Wójt wyjaśnił, że nie jest to łatwa sprawa, związana jest z tym, że w chwili obecnej nie ma 
kontaktu z dzierżawcą.  
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem, czy już coś zrobiono w sprawie wykonania 
dokumentacji na wykonanie dokumentacji technicznej na salę gimnastyczną przy szkole 
Podstawowej w Gogolewie. 
Wójt poinformował, że wczoraj podpisał zlecenie na wykonanie dokumentacji. 
Radny Z. Wandachowicz prosi, by przy spotkaniu z Dyrektorem ZDP Koziełem poruszyć 
temat remontu drogi  od drogi krajowej 210 do Dobieszewo. Są tam duże dziur, można 
uszkodzić samochody. 
 
 
Ad 6 
 
a/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Paczesny poinformował, że członkowie Komisji 
Rewizyjnej w okresie między sesjami spotkali się 4 krotnie, w tym na 2 wspólnych 
posiedzeniach. Na jednym było omawiane wykonanie budżetu  gminy za 2005 r. a na drugim 

 



były opiniowane uchwały na dzisiejszą sesję. Komisja na oddzielnych spotkaniach zajmowała 
się opiniowaniem sprawozdania z wykonania budżetu za 2005 r. oraz postawieniem wniosku 
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
 
b/ Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że członkowie jej Komisji spotkali się 3 krotnie miedzy sesjami, w tym 
odbyli 2 wspólne posiedzenia, na których omawiane były projekty uchwał na dzisiejszą sesję 
oraz sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu za 2005 rok. Na oddzielnym posiedzeniu 
omawiano dożywianie dzieci i młodzieży w szkołach. Zapoznała Radnych z protokołem 
Komisji  / protokoł dostępny w aktach komisji lub na stronach BIP/. 
 
c/ Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Regionalnego Urszula 
Rączka poinformowała, że Komisja spotkała się 2 krotnie na posiedzeniach wspólnych, na 
których omawiano uchwały na dzisiejszą sesję oraz omawiano sprawozdanie Wójta Gminy z 
wykonania budżetu za 2005 rok. 
  
 
Ad 7 
 
a/ Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 
budżetu za 2005 rok. / załącznik Nr 5 do protokołu/. Wiceprzewodniczący Rady odczytał 
projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Krzysztofa Olecha 
o odczytanie Uchwały Nr 168/IV/2006 z dnia 18 kwietnia 2006 r. Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Dębnica Kaszubska / załącznik Nr 6 do protokołu/. Wiceprzewodniczący odczytał 
Uchwałę RIO. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 06 kwietnia 2006r. oraz na posiedzeniach 
Komisji Rewizyjnej i uzyskał pozytywną opinię.  
Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie zabrali głosu w dyskusji i nie złożyli wniosków do sprawozdania z wykonania 
budżetu. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie  nad projektem uchwały. 
 

W wyniku głosowania jawnego, na skład Rady 15 osób, obecnych przy głosowaniu 
było 12 / nieobecna w trakcie głosowania Jadwiga Karaś/, uchwała w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2005 r. została przyjęta jednogłośnie 
 / 12 za/. 
 
b/ Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
/ załącznik Nr 7 do protokołu/. Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Piotr Paczesny – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy zapoznał Radnych 
z protokołem Nr 76 Komisji Rewizyjnej. /protokoł dostępny w biurze rady w aktach Komisji 
lub w BIP/. Ponadto poinformował, ze Komisja badając wykonanie budżetu za 2005 rok 
skoncentrowała się na zobowiązaniach i należnościach Gminy. Komisja stwierdza, że w tym 
zakresie nastąpiła poprawa. Zatrudnienie dodatkowego pracownika w dziale księgowości daje 

 



przesłanki by sądzić, że w tym zakresie będzie co raz lepiej.  Jeżeli chodzi o należności dla 
gminy to jest to znaczna kwota, należy zaznaczyć, że nie jest podwyższana, temat jest 
porządkowany, prowadzi się dużo postępowań egzekucyjnych co daje szansę na ich 
ściągnięcie. Zauważył, że nie zawsze najbiedniejsi nie płacą podatków. Uważa, że winna być 
pełna konsekwencja w tym zakresie. Wszyscy jednakowo winni uczestniczyć w utrzymaniu 
gminy. 
Radny M. Adamowicz stwierdził, że 50% dłużników to sa tacy, którzy zalegają z kwotami od 
50 do 100 tys. Uważa, że tych kwot nie da się ściągnąć, gdyż podatnicy albo już nic nie mają, 
albo nie można ustalić ich miejsca pobytu. 
Więcej uwag Radni nie wnieśli. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie Uchwały Nr 173/IV/2006 z dnia 21 kwietnia 2006 r. Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 8 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący rady odczytał Uchwałę RIO. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Radnych jeszcze 
chce zabrać głoś w sprawie uchwały. 
Innych uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego, na stan Rady 15 osób, obecnych  przy głosowaniu 13 
uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  została przyjęta jednogłośnie 
/ 13 za/. 
    
c/ Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania Gminnego 
Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2005 rok. / załącznik Nr 9 do protokołu/.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 26 kwietnia 2006 roku i uzyskał pozytywną 
opinię.  
Zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za – nieobecny w trakcie 
głosowania P. Paczesny/.   
 
d/ Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Dębnica 
Kaszubska na 2006 rok / załącznik Nr 10 do protokołu/.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 26 kwietnia 2006 roku i uzyskał pozytywną 
opinię. 
Zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /13 za/.   
 
Ad 8  
 
Zastępca Wójta poinformował, że Radni otrzymają na piśmie odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje i wnioski  na dzisiejszej sesji Rady Gminy. 
 

 



Ad 9  
 
Zyta Rytelewska Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 13²º dokonała zamknięcia obrad 
sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
 
 
Protokołowała: 
Teresa Kozdroń – Kołacka                                                                Przewodnicząca 
                                                                                                                       Rady Gminy  
                                                                                                                  /-/Zyta Rytelewska 
 

 


